

УДК 94(47).04

**КРУГЛЫЙ СТОЛ «ПРАВО КАЗАНСКОГО ХАНСТВА»
(20 НОЯБРЯ 2015 Г.)**

Анвар Аксанов

Институт истории им. Ш. Марджани АН РТ,
420014, Кремль, подъезд 5, Казань, Российская Федерация
E-mail: aksanov571@gmail.com

20 ноября 2015 года в Центре исследований Золотой Орды и татарских ханств им. М.А. Усманова прошел круглый стол, посвященный вопросам развития права в Казанском ханстве. Модератором мероприятия был И.М. Миргалеев, к.и.н., заведующий Центром исследований Золотой Орды и татарских ханств им. М.А. Усманова. С докладом на тему «Право Казанского ханства» выступил Р.Ю. Почакаев, д.ю.н., профессор НИУ ВШЭ в Санкт-Петербурге (г. Санкт-Петербург).

В обсуждении доклада приняли участие: И.Л. Измайлов, к.и.н., гл.н.с. Института археологии АН РТ; И.А. Мустакимов, к.и.н., заведующий сектором научного использования архивных документов и международных связей Главного архивного управления при КМ РТ; сотрудники Центра: к.и.н., с.н.с. А.В. Аксанов, к.и.н., с.н.с. Т.Ф. Хайдаров, к.и.н., с.н.с. Э.Г. Сайфетдинова, к.и.н., с.н.с. Б.Р. Рахимзянов, к.и.н., с.н.с. Л.Ф. Байбулатова.

В результате обсуждения удалось не только обозначить ключевые проблемы и наметить перспективы дальнейших исследований, но и выдвинуть оригинальные гипотезы и выработать некоторые методики по их верификации.

Ключевые слова: конференция, Казанское ханство, круглый стол, участники.

Дата поступления статьи
22.11.2015 г.

Сведения об авторе: Аксанов Анвар Васильевич – кандидат исторических наук, старший научный сотрудник Центра исследований Золотой Орды и татарских ханств им. М.А.Усманова, Институт истории им. Ш. Марджани АН РТ (420014, Кремль, подъезд 5, Казань, Российская Федерация).

Для цитирования: Аксанов А.В. Круглый стол «Право Казанского ханства» (20 ноября 2015 г.) // Золотоордынское обозрение. 2016. № 1. С. 237–238.

**ROUND-TABLE “LEGAL SYSTEM OF THE KAZAN KHANATE”
(NOVEMBER 20, 2015)**

Anvar Aksanov

Sh.Marjani Institute of History,
Academy of Sciences of the Republic of Tatarstan,
5 entrance Kremlin, Kazan 420014, Russian Federation
E-mail: aksanov571@gmail.com

November 20, 2015, Usmanov Center for Research on the Golden Horde and Tatar Khanates held a round-table dedicated to issues of law development in the Kazan Khanate. I.M. Mirgaleev, Cand. Sci. (History), Head of Usmanov Center for Research on the Golden Horde and Tatar Khanates acted as a moderator of this event. Roman Pochekaev, Cand. Sci. (Jurisprudence), Professor, Head of Department of Theory and History of Law and State of the National Research University, Higher School of Economics in St. Petersburg, made a presentation on the theme of the “Legal System of the Kazan Khanate”.

The discussion of presentation was attended by: I.L. Izmailov, Cand. Sci. (History), Leading Research Fellow of the Institute of Archaeology of the Academy of Sciences of the Republic of Tatarstan; I.A. Mustakimov, Cand. Sci. (History), Head of the Academic Use of Archival Documents and International Relations of the Main Archival Administration under the Cabinet of Ministers of the Republic of Tatarstan; as well as by Center staff: A.V. Aksanov, Cand. Sci. (History), Senior Research Fellow; T.F. Khaidarov, Cand. Sci. (History), Senior Research Fellow; E.G. Sayfetdinova, Cand. Sci. (History), Senior Research Fellow; Rakhimzyanov B.R., Cand. Sci. (History), Senior Research Fellow; Baibulatova L.F., Cand. Sci. (History), Senior Research Fellow.

The participants of the discussion not only managed to identify the key issues and outline prospects for further research but also put forward the original hypotheses and develop some methods for their verification.

Keywords: conference, Kazan Khanate, round-table, participants.

Received November 22, 2015

About the author: Aksanov Anvar Vasil’evich – Cand. Sci. (History), Senior Research Fellow, Usmanov Center for Research on the Golden Horde and Tatar Khanates, Sh.Marjani Institute of History, Academy of Sciences of the Republic of Tatarstan (entrance 5 Kremlin, Kazan 420014, Russian Federation).

For citation: Aksanov A.V. Round-table “Legal System of the Kazan Khanate” (November 20, 2015). *Golden Horde Review*, 2016, no. 1, pp. 237–238.